

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**LEGAL REGULATION OF ECONOMIC AND TRADE COOPERATION OF
THE EAEU AND CHINA**

Yang Fan

Scientific supervisor–

Academic degree, Academic title

PhD, Associate Professor

Tatsiana Mikhailiova

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis : 54 p, 50 sources.

2. Keywords: EURASIAN ECONOMIC UNION ,CHINA, ECONOMIC COOPERATION,FREE TRADE AGREEMENT,LEGAL ANALYSIS.

3. The content of the work

Object of the study is economic development cooperation between China and the Eurasian Economic Union, the subject is legal acts regulating international economic cooperation, the development of the Eurasian Economic Union, the legal policy environment, and research works on China's and the EAEU economic cooperation development.

Subject of study is : International treaties, case law, working papers on the Eurasian economy.

The aim of thesis is To promote the development of both and tackle global challenges, the Eurasian Economic Union and China need to strengthen economic cooperation between countries, and highlight the strong resilience and economic potential of integration and subregional cooperation.

Methods of research are : formal legal analysis, legal and comparative analysis, historical legal analysis, dialectics and deduction methods, etc.

Results : The economic and trade cooperation between China and the Eurasian Economic Union (EAEU) shows a trend of accelerating development. Cooperation has expanded from a single commodity trade to investment, technology exchange, energy development and other fields. In the current context, the following recommendations and practical implications are put forward to guide the cooperation between the two sides. To promote the development of both and tackle global challenges, the Eurasian Economic Union and China need to strengthen economic cooperation between countries, and highlight the strong resilience and economic potential of integration and subregional cooperation.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

*Recommendations for the use of the results:*The results of this degree program can provide new cooperation ideas for the development and cooperation between China and the Eurasian Economic Union, and also provide feasible suggestions for the further deepening of cooperation between the Eurasian Economic Union and China.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы: Страница 54, 50 источника.

2. Перечень ключевых слов : Евразийский экономический союз, Китай, экономика Сотрудничество, соглашение о свободной торговле, правовой анализ.

3. Содержание работы

Объектом Речь идет о сотрудничестве в области экономического развития между Китаем и Евразийским экономическим союзом, предметом которого являются правовые акты, регулирующие международное экономическое сотрудничество, развитие Евразийского экономического союза, нормативно-правовая база и научные работы по развитию экономического сотрудничества между Китаем и ЕАЭС.

Предметом международные договоры, прецедентное право, рабочие документы по Евразийской экономике.

Цель дипломной работы : Для содействия развитию и решению глобальных проблем Евразийский экономический союз и Китай должны укреплять экономическое сотрудничество между странами и подчеркивать большую устойчивость и экономический потенциал интеграции и субрегионального сотрудничества.

Методы исследования: Официальный правовой анализ, правовой и сравнительный анализ, исторический правовой анализ, диалектика и методы дедукции и т.д.

Результаты: Экономическое и торговое сотрудничество между Китаем и Евразийским экономическим союзом (ЕАЭС) демонстрирует тенденцию ускорения развития. Сотрудничество расширилось от единой торговли сырьевыми товарами до инвестиций, обмена технологиями, развития энергетики и других областей. В нынешнем контексте предлагаются следующие рекомендации и практические последствия, которыми следует руководствоваться при осуществлении сотрудничества между двумя сторонами. Для содействия развитию и решению глобальных проблем Евразийский экономический союз и Китай должны укреплять экономическое сотрудничество между странами и подчеркивать большую устойчивость и экономический потенциал интеграции и субрегионального сотрудничества.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Используемые материалы и результаты диссертации являются надежными. Работа была выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Результаты этой программы могут дать новые идеи сотрудничества для развития и сотрудничества между Китаем и Евразийским экономическим союзом, а также дать реал

ьные предложения по дальнейшему углублению сотрудничества между евразийским экономическим союзом и Китаем.